
EESTI KARATEVETERANIDE ÜHENDUS
Üldkoosoleku protokoll 

Üldkoosolek toimus 26. mail 2022 Radisson Blue Hotel Olümpia 
konverentsikeskuse Gamma saalis kell 14.00-17.00.
Koosolekul osales 15 liiget ja volitusega esindati 11 liiget.
Koosolekut juhatas Etker Jõeleht ja protokollis Leino Laurimäe.

ÜLKOOSOLEKU PÄEVAKORD :
1. 2021.a. majandusaasta aruanne ja selle kinnitamine.
2. EKVÜ eelarve, majanduskomisjoni moodustamine.
3. 2022.a. ürituste kava  arutamine:
      EKF `i suvelaager Pärnus 01-12. augustikuus.  

Eesti Karate ajaloo kogumine ja arhiveerimine, töörühma   
moodustamine.

EKVÜ tegevus seoses traditsiooniliste karate klubide 
nõukogu moodustamisega EKF-is.

4. Sõnavõtud

1.    2021.a. majandusaasta aruanne ja selle kinnitamine.  
Etker Jõeleht tutvustas 2021. a. aruannet. Tulem -1617.-, 
liikmemaks tasus 39 liiget (2022.a. liikmeid  40), soetati 
skänner eesti karate ajaloo materjali talletamiseks ja 
digitaliseerimiseks. 
Tegevused: EKF´I põhikirja muutmisele kaasa aitamine, Eesti 
Karate 50 ürituse korraldamine, kodulehe ekvu.ee tegemine.
EKVÜ koduleht vajab koostööd, pealkirjad on ja tuleb lisada 
materjale, näiteks võime avaldada karte 50 valmistatud stendid
koos algusaastade fotodega. 



OTSUS. Kinnitati ühehäälselt 2021 a. majandusaasta aruanne.
2. EKVÜ eelarve, majanduskomisjoni moodustamine.
Hetkel on Raivo Kütt toetanud EKVÜ tegevust. Vajalike 
väljaminekute katmiseks on vaja suuremat rahalist 
sissetulekut. Liikmemaksudest ainult ei piisa.
OTSUS: vaja moodustada majanduskomisjon, kes tegeleks 
läbirääkimistega potentsiaalsete toetajatega. Liikmemaks võiks
olla 25+ eurot.

3. 2022.a. ürituste kava  arutamine.
Käesoleva aasta ürituste kavas E.Jõeleht esitas osaleda EKF 
suvelaageris, mis toimub 01.-12.08. 2022, millest 01.-06.08. on 
treeneritele- ja 06.-12.08. on noortelaager-koondise 
ettevalmistus koos Läti treeneritega. See üritus ei sobi meie 
eesmärkidega. 
OTSUS: Arutelu käigus otsustati korraldada augusti teises 
pooles EKVÜ suvelaager. Täpsem info saadetakse infokirjaga.

4.Karate ajaloo kogumine. Mati, Etker, Leino ja Rinaldo (Tartu ) 
tegelevad sellega. 
Veiko Veskiväli: Millise ajaloo kogumisega tegeleme kas 
traditsioonilise või sportliku karatega?  E.Jõeleht vastas et 
tegeleme kogu Eesti karate ajalooga.
Heikki Vallaste: Oluline, et kogutud  materjal oleks ka 
elektroonses formaadis (kodulehel kättesaadav).
Rainer Miltop: Hea kui on liikuv stend (nagu Eesti Pangal krooni 
kollektsioon).
OTSUS. Avaldada EKVÜ kodulehel üleskutse karate ajaloo 
materjalide kokku kogumiseks ja otsida inimest, kellel on 
kogemust arhiivindusega. 

Sõnavõtud
Hetkeolukord traditsioonilise– ja sportliku karatega Eestis. 
Sportliku karate klubides on põhiliselt lapsed, täiskasvanud 



karate koondises on ainult 2-3 täiskasvanut. Traditsioonilise 
karate klubisid on Etker Jõeleht kaardistanud (Shotokanil 2 
suunda, I-Virumaal Kyukushinkai klubid ja Jyoshinmon Shorinryu
stiil ). See vajab veel täpsustamist. Harrastad on ka eakamad.
Heikki V: Mis on motivatsioon? Paljud treenerid teevad oma 
tööd ainult raha pärast. Olla tänavakakluses edukas ei tohi olla 
karate trenni tuleku põhjus.
Eduard T: A Zõkovilt on palju järelkasvu. Kus on eesti klubide 
talendid? Neid on vaja leida/otsida/motiveerida. Treeneritele 
vaja seminare.
Veiko V: Sportlikul ja traditsioonilisel karatel on suur vahe
Rainer M: Kui saalis/dojos ei ole treenerit/õpetajat, ei välju sealt
ka karatekat!
Rinaldo B: Me (EKVÜ`s) oleme 1 aasta EKF`i asju korraldanud. 
Kui on kedagi, kes tahab/saab nende komisjonides panustada, 
siis teeme seda EKF`s.
Eduard T: Taastame karate hea nime!
Rinaldo B: Jüri Post on nõus oma kogemust jagama.
Peeter I Mis on EKVÜ missioon? Aga võistlustel on ainult lapsed.
Etker J: EKVÜ põhikirjas on eesmärgid-missioonid kirjas, seda 
peaks aeg-ajalt lugema. 
Mõttekoda paneb kokku ideed, metoodikad mida ja kuidas 
treeningutes käsitleda. Et oleks elukestev soov harjutada.
Heikki V: Ettepanek teha küsimustik, saata kõigile laiali ja sealt 
koguda 5 olulisemat teemat kokku.
Margus L: Vaimne väärtus on oluline. See vaja eesti karatesse 
sisse viia.
Rene T. Võistlusmäärustik ei ole sobiv. 
Leino L: Traditsioonilisse ja sportlikku karatesse peame 
lähenema erinevalt. Me ei saa eri stiile tehniliselt-tehnikaid 
õpetada, neil kõigil on oma koolkonna traditsioon ees. Kuid me 
saame edasi anda kogemust, mis baseerub Rein Siimu 
traditsioonil. Põhjamaa inimesele omaselt.



Rinaldo B: Nüüd kaosest välja. Kes soovib kogemusi edasi 
anda , siis EKF´I komisjonides on see võimalik. Püüame saada 
traditsioonilise karate treenereid EKVÜsse. Korraldada 
teeõhtuid või muud sellst.
Margus S: Rein Siimu viimases intervjuus „Tänane karate on 
nagu ballett“. Mis spordis müüb mis on kaamerakõlbulik? 
Entusiasmi ja vaimsust edasi anda on meie ülesanne.  
Rinaldo B. Võistlusmäärustike muutmiseks oleks vaja lobistide 
gruppi, kes sellega tegeleks. See on suur töö. 
Ilmar H: Meie kohtunikel on siin suur roll.
Peeter I: Ei tohi vastandada traditsioonilist ja sportlikku karated.
Otsustati : 1. Saata EKVÜ liikmetele küsimustik karate kui 
võitluskunsti harjutamise, parendamise teemadel ja sealt 
koguda 5 olulisemat kokku. Kutsuda  kokku mõttekoda kes 
paneb kokku ideed, soovitusliku metoodika mida ja kuidas 
treeningud läbi viia nii,  et oleks soov elukestvalt harjutada.

Üldkoosoleku juhataja :                                   Protokollija: Leino 
Laurimäe
Etker Jõeleht
.


